
 



Zasedání obecního zastupitelstva 
 

Č. 20 ze dne 5. 10. 2020 
 

přítomno 7 zastupitelů z celkového počtu 7,  
hosté: Jaromíra Veverková, Jan Krejsa 

 
Nejpodstatnější komentované body zasedání 

 

1.  Zastupitelstvo obce Kameničná bere na vědomí informace starosty obce 
k průběhu a výsledkům voleb do Zastupitelstva kraje konaných ve dnech 2. a 
3. října 2020 v rámci Obce Kameničná i celého Pardubického kraje. 

 (Tyto informace byly zveřejněny již v předchozím čísle obecního zpravodaje.) 
 Výsledek hlasování:  Pro:7. Proti:0.  Zdrželi se:0. 
 
2. Zastupitelstvo obce Kameničná projednalo a schvaluje Smlouvu o dílo – 

zhotovení Změny č. 1 Územního plánu Kameničná mezi Obcí Kameničná a 
Ing. Arch. Dagmar Vaníčkovou. 

 (Bude se jednat o aktualizaci územního plánu z hlediska současných potřeb 
obce i fyzických osob.) 

 Výsledek hlasování:  Pro:7. Proti:0.  Zdrželi se:0. 

 
3. Zastupitelstvo obce Kameničná bere na vědomí aktuální informace starosty 

obce k jednotlivým uskutečněným, probíhajícím a plánovaným realizacím. 
 (K tomuto bodu se pravidelně vyjadřuji dále ve zpravodaji.) 
 Výsledek hlasování:  Pro:7. Proti:0.  Zdrželi se:0.  
 
4. Zastupitelstvo obce Kameničná bere na vědomí informace starosty obce 
 související s nemocí COVID-19 a příslušnými opatřeními Vlády ČR a Krajské 
 hygienické stanice Pardubického kraje. 
 (Opět více informací dále ve zpravodaji nebo například na webu Ministerstva 
 zdravotnictví ČR www.mzcr.cz  
  Výsledek hlasování:  Pro:7. Proti:0.  Zdrželi se:0.  
 
5.  Různé. 
 
5.1 Zastupitelstvo obce Kameničná projednalo a schvaluje Program obnovy 
 venkova Obce Kameničná na období 2020 – 2023. 
 (Jedná se o aktualizaci programu, aby bylo možné i v následujících letech na 
 jednotlivé body žádat o dotace.) 
 Výsledek hlasování:  Pro:7. Proti:0.  Zdrželi se:0. 

http://www.mzcr.cz/


 
5.2 Zastupitelstvo obce Kameničná projednalo a schvaluje podání Žádosti o 

poskytnutí podpory v programu Malý LEADER podporuje MAP pro projekt 
MAP II, ORP Žamberk – Králíky za účelem vybavení pro zahradu MŠ 
Kameničná. 

 (Jedná se o prvky vybavení prostor MŠ v souladu s uvedeným programem.) 
 Výsledek hlasování:  Pro:7. Proti:0.  Zdrželi se:0. 
 
5.3 Zastupitelstvo obce Kameničná bere na vědomí stanovisko Ministerstva 
 zemědělství ČR a související žádost Krajského úřadu Pardubického kraje ve 
 věci Návrhu změny Plánu rozvoje vodovodů a kanalizací Obce Kameničná. 
 (Jedná se o negativní stanovisko Ministerstva zemědělství ČR k navrhované 
 změně Plánu rozvoje vodovodů a kanalizací Obce Kameničná, které však samo 
 o sobě nemá vypovídající hodnotu, bude záležet na konečném rozhodnutí 
 krajských zastupitelů.) 
 Výsledek hlasování:  Pro:7. Proti:0.  Zdrželi se:0. 

 
Č. 21 ze dne 23. 11. 2020 

 
přítomno 7 zastupitelů z celkového počtu 7,  

hosté: Jaromíra Veverková, Jiří Veverka, Aneta Krejsová 

 
1.  Zastupitelstvo obce Kameničná projednalo a schvaluje Řád veřejného 

pohřebiště obce Kameničná. 
 (S ohledem na změnu zákona č. 256/2001 Sb., o pohřebnictví a o změně 

některých zákonů bylo nutné přepracovat Řád veřejného pohřebiště obce 
Kameničná, který je zveřejněn na webu obce a bude trvale vyvěšen i v prostoru 
hřbitova. Zastupitelstvo obce tento řád vydalo po předchozím souhlasu 
krajského úřadu Pardubického kraje.) 

 Výsledek hlasování:  Pro:6. Proti:0.  Zdrželi se:1. 
 
2. Zastupitelstvo obce Kameničná projednalo a schvaluje dodatek č. 1 ke 

smlouvě o dílo mezi Obcí Kameničná a VYSSPA Sports Technology s.r.o. 
 (Jedná se o jediný dodatek k uvedené smlouvě, který musel být uzavřen 

z důvodu méněprací a víceprací, které vycházejí z projektové dokumentace.) 
 Výsledek hlasování:  Pro:6. Proti:0.  Zdrželi se:1. 

 
3. Zastupitelstvo obce Kameničná bere na vědomí rozpočtové opatření č. 3 ze 

dne 31. 10. 2020. 
 (V souladu s předpisy vyvěšeno na úřední desce.) 
 Výsledek hlasování:  Pro:7. Proti:0.  Zdrželi se:0. 



  
4. Zastupitelstvo obce Kameničná bere na vědomí výsledek šetření stížnosti na 

Mateřskou školu, Kameničná, okres Ústí nad Orlicí, České školní inspekce ze 
dne 5. 10. 2020 a přijetí opatření k výsledku šetření obcí Kameničná. 

 (Jedná se o stížnost, která musela být v souladu s příslušnými předpisy 
prošetřena Českou školní inspekcí, jelikož bylo 7 z celkových 9 bodů inspekcí 
shledáno tzv. důvodnými, byla věc postoupena k přijetí opatření zřizovateli, 
který přijal potřebná opatření, aby k těmto pochybením již nedocházelo.) 

 Výsledek hlasování:  Pro:7. Proti:0.  Zdrželi se:0.  
 
5.  Zastupitelstvo obce Kameničná bere na vědomí protokol a závěrečnou 

zprávu  k provedenému auditu společností EKO-KOM, a.s. za rok 2019. 
 (Jednalo se o audit plnění povinností ze strany obce dle uzavřené smlouvy, 
 tedy ověření pravdivosti a úplnosti informací, které obec poskytla a ověření 
 jiných stanovených skutečností, zejména podmínek vzniku nároku na 
 odměnu, a to kontrolou podkladů a dokumentů, na jejichž základě byly 
 zpracovány výkazy pro společnost EKO-KOM. Závěr auditu je, že 
 v kontrolovaném období nebylo shledáno porušení smlouvy o zajištění 
 zpětného odběru a využití odpadů z obalů.) 
 Výsledek hlasování:  Pro:7. Proti:0.  Zdrželi se:0.  
 
6. Zastupitelstvo obce Kameničná bere na vědomí aktuální informace starosty 
 obce k  jednotlivým uskutečněným, probíhajícím a plánovaným realizacím. 
 (K tomuto bodu se pravidelně vyjadřuji dále ve zpravodaji.) 
 Výsledek hlasování:  Pro:7. Proti:0.  Zdrželi se:0.  
 
7.  Zastupitelstvo obce Kameničná bere na vědomí informace starosty obce 
 související s nemocí COVID-19 a příslušnými opatřeními Vlády ČR a Krajské 
 hygienické stanice Pardubického kraje. 
 (Opět více informací dále ve zpravodaji nebo například na webu Ministerstva 
 zdravotnictví ČR www.mzcr.cz ) 
  Výsledek hlasování:  Pro:7. Proti:0.  Zdrželi se:0.  
 
8. Různé. 
 
8.1 Zastupitelstvo obce Kameničná projednalo a schvaluje minimální počet dvou 
 dětí pro provoz školní družiny v Mateřské škole, Kameničná, okres Ústí nad 
 Orlicí ve školním roce 2020/2021. 
 (Obec Kameničná jako zřizovatel mateřské školy byla Českou školní inspekcí 
 vyrozuměna o kompetencích ve vztahu ke školní družině při mateřské škole a 

http://www.mzcr.cz/


 v té souvislosti  v souladu s příslušnými předpisy rozhodla, jak je uvedeno 
 v usnesení.) 
 Výsledek hlasování:  Pro:5. Proti:2.  Zdrželi se:0.  
 
8.2 Zastupitelstvo obce Kameničná bere na vědomí podání vyúčtování dotace 
 „Zkvalitnění zázemí a úprava prostor u členských organizací MAS ORLICKO,   
 z. s. – Pořízení vybavení do obecního sálu – Obec Kameničná“. 
 (Vyúčtování dotace zpravidla bývá povinnou součástí při poskytnuté dotaci, 
 kde poskytovatel mimo jiné požaduje předložit výpis z bankovního účtu 
 k předmětnému tranferu, účtovací doklad a faktury.) 
 Výsledek hlasování:  Pro:7. Proti:0.  Zdrželi se:0.  
 
8.3 Zastupitelstvo obce Kameničná bere na vědomí informace starosty obce o 
 možnostech zasíťování obecních prostor bezdrátovým internetem.  
 (Zastupitelstvo se seznámilo s možnostmi bezdrátového internetu v obecních 
 prostorech, přičemž starosta obce bude dále zjišťovat dostupné varianty hlavní 
 přípojky a potřebných parametrů.) 
 Výsledek hlasování:  Pro:7. Proti:0.  Zdrželi se:0.  
 
8.4 Zastupitelstvo obce Kameničná bere na vědomí nabídku společnosti Mobilní 
 Rozhlas na komunikační ekosystém.  
 (Jedná se o nabídku společnost provozující alternaci našeho sms infosystemu 
 s dalšími funkcemi.) 
 Výsledek hlasování:  Pro:7. Proti:0.  Zdrželi se:0.  
  
Komentované znění bodů uskutečněného zasedání pro Vás připravil  

 
Lukáš Jirčík, starosta obce 

 

 

 

 

 

 

 



Informace z obce 

 
OČKOVÁNÍ PSŮ 

 

bude provádět MVDr. Jaromír Bílek  
u Obecního úřadu v Kameničné v pondělí  

14. 12. 2020 od 16 do 16:30 hodin. 
 

 

Stav realizací v roce 2020 

 Přestavba zázemí hřiště za Veverkovými byla dle projektové dokumentace 

úspěšně dokončena. Nyní bude následovat příprava podkladů ke kolaudaci, která 

proběhne v 1. polovině roku 2021. 

 Stavba víceúčelového hřiště na hřišti za Veverkovými byla v souladu 

s příslušnými dokumenty dokončena, nicméně budou dále probíhat terénní úpravy 

částí areálu za Veverkovými, které nebylo možné vzhledem k významným srážkám 

provést doposud. Nové hřiště by mohlo být otevřeno pro veřejnost cca od května 

2021.  

  

Informace ke KORONAVIRU 

Tzv. semafor v ČR vystřídal systém PES, co se 

nemění je trvání Nouzového stavu a 

související opatření nejméně do 12. prosince 

2020, doporučuje sledovat relevantní aktuální 

informace. 

V systému PES jsme postupně postoupili 

z nejhoršího 5. stupně nejprve do 4. stupně a aktuálně k 3. prosinci 2020 přechází celá ČR 

do stupně č. 3. A co ve stručnosti tento stupeň č. 3 znamená, viz níže. 



 

 

Uvedený stupeň pohotovosti pro ČR je odvozen od vývoje denních hodnot indexu rizika a 

dalších ukazatelů epidemie covidu-19, jako je pozitivita testů, denní přírůstky na 100 tisíc 

obyvatel, stav nákazy mezi seniory a reprodukční číslo nemoci v dané oblasti. Stanovení 

stupně pohotovosti je rozhodnutím Ministerstva zdravotnictví ČR a hlavní hygieničky ČR. 

V případě přijetí dalších opatření Vás budeme informovat formou SMS Infosystemu i na 

úředních deskách. 

Aktuální data k 1. 12. 2020 v okrese Ústí nad Orlicí a Rychnov nad Kněžnou, viz tabulka. 

 
nakaženi 

celkem 

vyléčeni 

celkem 

Zemřelí 

celkem 

aktuálně 

nakaženi 

okres Ústí nad Orlicí 7 040 6 390 95 555 

okres Rychnov nad Kn.  3 907 3 505 53 349 

Zdroj Ministerstvo zdravotnictví ČR 



 



 

zdroj idnes.cz 



Stále doporučujeme a apelujeme na dodržování hygienických pravidel, čímž lze případné 

nákaze předejít.  

Důležité kontakty 

CENTRÁLNÍ INFOLINKA 

Telefon: 1212 

Linky 155 a 112 volejte jen případě vážných zdravotních problémů či ohrožení života.  

INFOLINKA STÁTNÍHO ZDRAVOTNÍHO ÚSTAVU 

Telefon: 724 810 106, 725 191 367, 725 191 370 

Linka je v provozu nepřetržitě 

INFOLINKA KRAJSKÉ HYGIENICKÉ STANICE PARDUBICKÉHO KRAJE 

Telefon: 602 730 251 

Linka je v provozu: 

• v pracovní dny od 7:00 do 19:00 hodin 

• o víkendu od 9:00 do 19:00 

SPECIÁLNÍ INFORMAČNÍ LINKA PRO SENIORY 

Telefon: 800 200 007 

STAROSTA OBCE KAMENIČNÁ 

Telefon: 733 104 676 

                                                 INFOSYSTEM OBCE KAMENIČNÁ 

Komu ještě nechodí SMS a má zájem, nahlaste se na tel.: 

733 104 676. 

Poskytovaná služba je bezplatná. 

 



 

Společenská rubrika 

 
Zastupitelstvo obce gratuluje našim váženým spoluobčanům,  

kteří v prosinci 2020 a v lednu 2021 
 oslaví své významné životní jubileum.  

 
MARCELA VONDROVÁ  
MILOŠ KOTYZA   65 let 
JIŘÍ VEVERKA  70 let 
PAVEL VÁCLAVÍK   65 let 
VLADIMÍR KALOUS   70 let 

 

Gratulujeme a přejeme hodně zdraví! 
 
 

Dle předpisů o ochraně osobních údajů tzv. GDPR a metodiky Úřadu pro ochranu osobních 
údajů již není na dále přípustné v obecním zpravodaji uvádět u jubilantů jejich věk bez jejich 

předchozího písemného souhlasu.  
 

Věk bude uveden pouze u těch jubilantů, kteří se předem dostaví na obecní úřad a svůj 
písemný souhlas pro tyto účely poskytnou. 

 
 

Vážení spoluobčané, 

opět se nám blíží konec roku, nadešel čas adventu a očekávání příchodu nového 
roku 2021 s novými nadějemi, plány a předsevzetími. 

Dovoluji si Vám nabídnout přehled běhu událostí v naší obci v tomto roce. 
Spolková činnost v obci za Sbor dobrovolných hasičů Kameničná započala 

tradičním hasičským plesem v měsíci únoru, následně se neodehrály v původně 
plánovaném termínu okrskové závody v Kameničné ani dětská soutěž Plamen v Mladkově. 
Po uklidnění epidemiologické situace z jara se nakonec podařilo v Kameničné uspořádat 
okrskovou soutěž pro děti i dospělé. Velmi významnou oblastí je práce hasičů s dětmi a 
mládeží, kteří se úspěšně účastnili podzimní soutěže v Bystřeci, kde družstvo mladších 
dokonce zvítězilo z celkem 35 družstev. Dobrým příkladem je i družstvo hasičů pod 
vedením Vladimíra Kotyzy ml., kteří se i úspěšně účastnili řady tradičních i netradičních 
požárních soutěží v obcích Líšnice, Žamberku, České Rybné, Tutlekách a dalších. Hasiči 
také vydávali bezplatně dezinfekci, kterou zajistil obecní úřad, a která nebyla v té době 
běžně dostupná.  

TJ Sokol Kameničná zahájil letošní rok lednovou cestopisnou přednáškou, stihl 
v únoru zorganizovat turnaj ve stolním tenise. Country bál se nekonal a Dětský den se 
odehrál v srpnu letošního roku ve spolupráci s Klubem žen a hasiči. Ani letos nechyběla 



účast na závodu Dračích lodí. I u sokola je záslužnou činností práce s dětmi, která probíhá 
prostřednictvím cvičebních hodin nejen v prostorách obecního sálu či bývalé školy.  

Také pěvecký sbor při TJ Sokol, který každoročně zpestří Štědrý den vánočním 
zpíváním, reprezentoval naši obec svými vystoupeními v kostele v Pěčíně, v Evangelickém 
kostele v Letohradě, v pečovatelském domě a v Husitském kostele Žamberku.  

Klub žen Kameničná z. s. pořádal v březnu dětský karneval, postaral se o 
občerstvení při dalších akcích, např. dětském dnu, hasičských závodech. 

Obec Kameničná nejprve na leden objednala divadelní představení „Úča musí 
pryč!“ spolku Ledříček z Klášterce nad Orlicí. Ostatní plánované akce se vzhledem k letošní 
epidemiologické situaci nebo spíš kvůli daným nařízením nepodařilo uskutečnit. 

Obecní knihovna v Kameničné tradičně zorganizovala pro děti konání letního 
Přívesnického tábora v době prázdnin. 

SPZ z. s. organizovalo úspěšný 12. ročník motosrazu Kameňák v areálu hřiště, 
dalším spolkům i obci bezplatně zapůjčuje vybavení jako stany 6x12, stany 6x3 či 3x3, 
velké výčepní zařízení, světla a další potřebné věci. 

Pan Bohumil Dušek stojí za dalším ročníkem Orlického Woodstocku, který 
proběhl koncem června. Část výdělku byla věnována na projekt Šance pro Mildu. 

 
V červenci se uskutečnilo Vítání občánků v zasedací místnosti bývalé školy, kde 

jsme přivítali Anežku Skalickou, Markétu Jirčíkovou a Matiase Felgra.  
Ve dnech 2. a 3. října 2020 probíhaly Volby do zastupitelstev krajů i v naší obci. 

Volební účast činila cca 48,5 %, všem občanům za jejich účast děkujeme.  
 

Informace z obce 
 
K prostorové úpravě křižovatky na horním konci obce na rozcestí. V červnu 

proběhlo zasedání zástupců dotčených fyzických i právnických osob. Aktuálně je vyvěšen 
záměr kraje, který s tímto souvisí a na základě čehož by mělo dojít k uzavření příslušných 
smluvních vztahů. Dle posledního vyjádření zástupce Správy a údržby Pardubického kraje 
by se akce měla realizovat v roce 2021, nejpozději pak v roce 2022. Jak bylo již dříve 
avizováno investorem akce je Pardubický kraj, Obec Kameničná bude dle dohody hradit 
realizaci chodníků v lokalitě.  

V oblasti řešení odpadních vod jsme ve stádiu, kdy bylo zastupitelstvem obce 
schváleno podání změnového návrhu Plánu a rozvoje vodovodů a kanalizací v obci 
Kameničná, tento byl podán na krajský úřad v Pardubicích. Nyní jsme ve fázi očekávání, 
neboť tento návrh musí projednat a případně schválit Zastupitelstvo Pardubického kraje. 
Pokud by ke schválení došlo, patrně nic nebude bránit přípravě projektové dokumentace, 
následně získání potřebných povolení a až poté bude možno žádat o některou z dotací, 
bez které by toto nebylo možné pouze z prostředků obce ufinancovat. 

Neinvestiční dotace z rozpočtových prostředků Pardubického kraje z Programu 
obnovy venkova na Provoz obchodu v obci Kameničná za rok 2019 činila 64 658,-Kč. 

Sedlová střecha nad částí obecního sálu se konečně dočkala nové krytiny, k čemuž 
jí pomohla dotace z Programu obnovy venkova ve výši 80 000,-Kč z Pardubického kraje. 



Proběhla přestavba čp. 115 na hřišti za Veverkovými, během 1. pololetí 2021 se 
bude kolaudovat, v příštím roce by se zde mohly uskutečnit nějaké drobné práce jako 
položení dlažby uvnitř objektu, dodělání elektrorozvodů a vyřešení úložných prostor. 

Realizovalo se víceúčelové „Hřiště u hasičského areálu v k.ú. Kameničná“ rovněž 
v lokalitě ze Veverkovými, budou pokračovat drobné práce a terénní úpravy okolí, aby 
mohla vzniknout i adekvátní dráha pro disciplínu 100m, která je zpravidla součástí 
hasičských závodů. Zprovoznění nového hřiště je předběžně počítáno na květen 2021. Na 
tuto akci bychom v nejbližších dnech měli obdržet dotaci z Ministerstva pro místní rozvoj, 
programu 11782 – Podpora rozvoje regionů 2019+ ve výši 1 691 504,- Kč. 

Během listopadu se uskutečnila obměna stolů a části židlí v obecním sále 
tentokrát za přispění dotace v částce 200 000,-Kč (70 %) v rámci programu „Malý LEADER 
pro ORLICKO“ ve správě MAS ORLICKO, z.s., který je financován z Programu obnovy 
venkova Pardubického kraje. 

V příštím roce se pokusíme dokončit obměnu židlí na sále, aby byly všechny 
v jednom provedení pokud možno za pomoci některé z dotací. 

Obec Kameničná letos také požádala o poskytnutí finančního příspěvku na 
zmírnění dopadů kůrovcové kalamity v obecním lese za rok 2019, přičemž bylo 
rozhodnuto o poskytnutí příspěvku ve výši 41 151,-Kč ze státního rozpočtu, kapitoly 
Ministerstva zemědělství. 

Obec Kameničná vzhledem k letošnímu konání okrskové soutěže hasičů 
v Kameničné v rámci 125. výročí založení SDH Kameničná rovněž požádala o dotaci 
programu Podpora významných výročí v členských obcích Sdružení obcí Orlicko ve výši 
5 000,-Kč, kterou následně obdržela a poskytla SDH Kameničná. 

Celkem se tedy do obce Kameničná na výše uvedené realizace podařilo získat 
2 082 313,-Kč, což už je velmi slušná částka i ve srovnání s rozpočtem obce. 
 Děkujeme touto cestou členům a členkám spolků naší obce za čas, aktivní práci, 
činnost a reprezentaci. 
 Děkujeme i ostatním občanům, kteří se podílejí na pracovním, kulturním a 
sportovním dění v naší obci např. při vítání nových občánků, při výrobě a distribuci roušek 
a dalších neméně důležitých činnostech obzvlášť v současné nelehké době způsobené 
nemocí COVID-19 a souvisejícím nouzovým stavem včetně daných opatření. 
 Děkujeme za dobrou spolupráci společnosti VIKA Kameničná a.s. a ostatním 
firmám i živnostníkům v obci.  
 Přejeme Vám pokud možno příjemný klidný čas adventu a vánoc, úspěšný nový 
rok 2021, hodně zdraví, štěstí a úspěchů v osobním i pracovním životě. 
      

Za obecní úřad, Zastupitelstvo obce příspěvky připravil 
Lukáš Jirčík 

Mgr. Šárka Grofová 
 
 



Ohlédnutí za rokem 2020 
Další rok je u konce a MAS ORLICKO, z. s.  

přináší zprávu o tom, co nám uplynulý rok přinesl. 
Rok 2020 byl plný nečekaných událostí a zvratů, ale přes to všechno se nám ve spolku MAS 

ORLICKO podařilo letos uskutečnit mnoho zajímavých projektů. 

 

Byla realizována poslední výzva v rámci Integrovaného regionálního operačního programu 

(IROP) zaměřená na bezpečnost dopravy. Bylo předloženo celkem 18 projektů ve výši přes 25 

milionů korun, z nichž bylo vybráno 7 projektů v celkové výši 8,6 milionů korun. 

 

Do Programu rozvoje venkova (PRV) bylo letos přijato celkem 89 žádostí, z nichž bylo celkem 

vybráno 24 žádostí o podporu živočišné a rostlinné výroby, a 36 žádostí o podporu občanské 

vybavenosti (19 neziskových organizací, 11 mateřských a základních škol, 5 veřejných 

prostranství a 1 hasičský sbor). Celková výše podpory projektů PRV činila necelých 30 milionů 

korun. 

Na základě letošní výzvy Podpora dětských skupin II v rámci operačního programu 

zaměstnanost (OPZ) bude již podruhé realizován projekt podporující sladění soukromého a 

pracovního života rodičů nabídkou péče o děti ve věku od 1,5 roku do 7 let v dětské skupině 

Maceška. 

 

Nyní u nás probíhají přípravy na nové období 2021-2027,                                                                                                  

kde plánujeme zapojit mimo jiné i podnikatelské subjekty. 

V programu Malý LEADER se letos nové projekty nevybíraly.                                                       

Bylo rozhodnuto, že za část alokace budou podpořený                                                                            

4 projekty zaměřené na vybavení čtenářských koutků                                                                   

v celkové částce 120 tisíc korun a 7 projektů zaměřených                                                                 

na vybavení školních zahrad celkem ve výši 210 tisíc korun.                                                  

Zbývající alokace se využila na podporu 8 projektů v celkové výši                                                  

1,1 milionu korun, které byly přijaty již v roce 2019. 

Stejně jako v loňském roce jsme i letos poskytovali pomoc                                                    

s administrací Šablon, které umožňují školám zpestřit nabídku                                             

volnočasových aktivit a nabídnout učitelům možnost dalšího vzdělávání.                                       

V programu Šablony III bylo prozatím podáno a schváleno 10 projektů                                           

v hodnotě více než 3 miliony korun. 

V projektech MAP II jsme v roce 2020 pokračovali v podpoře a rozvoji vzdělávání pro žáky, 

učitele i celé školy. Na území ORP Žamberk a Králíky realizujeme 5 dlouhodobých projektů a za 



rok 2020 jsme obdrželi celkem 23 investičních záměrů. Na území ORP Ústí nad Orlicí a Česká 

Třebová máme 8 dlouhodobých projektů a za rok 2020 jsme obdrželi 16 investičních  

záměrů z tohoto území. Součástí projektů MAP je také pořádání workshopů, kulatých stolů, 

ukázkových hodin, seminářů, výjezdů, volnočasových kroužků, exkurzí a dalších aktivit, díky 

kterým se snažíme podporovat a zlepšovat vzdělávání žáků ve věku do 15 let. 
 
Více informací o činnosti  
MAS ORLICKO, z. s.  
naleznete na: 

www.masproorlicko.cz 

www.maporlicko.cz 

Facebook: @mas.orlicko 

 

 

Děkujeme Vám za podporu  

v uplynulém roce a přejeme pokojné Vánoce  

a rok 2021 plný radosti a klidu. 

 

 
 
 

 

    

                                 

 

 

 

 

 

  

 

 

http://www.masproorlicko.cz/
http://www.maporlicko.cz/


SPZ z.s. 

Nadace Jakuba Voráčka 

Naše nadační srdce vrní radostí! Prozradíme proč    
  

V obci Kameničná v Orlických horách se setkali fanoušci motorek. To, že jejich srdce 

bije nejen pro úchvatné stroje, na kterých jezdí, dokázali tím, že část výtěžku 
 z Motosraz Kameňák darovali právě naší nadaci. 

Na nadační účet připsali rovných 20.000 Kč!  
S dovolením sdílíme i inspirativní slova spolupořadatele srazu, Lukáše: 

„Motorkáři z obce Kameničná uspořádali letos už 13. ročník motosrazu Kameňák a 
protože nejsme žádní "troškaři", rozhodli jsme se pomoci i tam, kde je to zapotřebí víc 
a hlavně těm, kteří v životě tolik štěstí, co se týče zdraví, nemají. Rozhodli jsme se 
podpořit Nadaci Jakuba Voráčka, protože splňuje naše nejdůležitější kritéria, kterými 
jsou transparentnost, konkrétnost pomoci a mediální vystupování.“  

Děkujeme moc za všechny RS pacienty a všem vrnivým srdcařům zdar!  
 

#nadacejakubavoracka #nenechtesevyraditzehry #pomahejtesnami 
 

NADACE JAKUBA VORÁČKA SMĚŘUJE PODPORU V 
ČESKÉ REPUBLICE PŘEDEVŠÍM DO TĚCHTO OBLASTÍ: 

1 
Podpora individuálních pacientů s RS v tíživé situaci 
2 
Podpora rozvoje MS center v České republice, především podpora 
komplexní rehabilitace RS pacientů 
3 
Podpora organizací sdružujících pacienty s RS 
 

https://www.facebook.com/nadacejakubavoracka/?__cft__%5b0%5d=AZVe1TEfRqLPLMqMHwDatZdFWBYW3r8oO613pvZCmIItt2H00lQmjKsh9DK1jtJVnUkeX8y6PKXDBGDuItkzNZ5ClFqM5ItAM4xNGXe1wscTFHqPAyTh7WW9hkzrBsihQ7djp9EqqMZvvz8ZAZ2VHSl5&__tn__=-UC%2CP-R
https://www.facebook.com/MotosrazKamenak/?__cft__%5b0%5d=AZVe1TEfRqLPLMqMHwDatZdFWBYW3r8oO613pvZCmIItt2H00lQmjKsh9DK1jtJVnUkeX8y6PKXDBGDuItkzNZ5ClFqM5ItAM4xNGXe1wscTFHqPAyTh7WW9hkzrBsihQ7djp9EqqMZvvz8ZAZ2VHSl5&__tn__=kK-R
https://www.facebook.com/hashtag/nadacejakubavoracka?__eep__=6&__cft__%5b0%5d=AZVe1TEfRqLPLMqMHwDatZdFWBYW3r8oO613pvZCmIItt2H00lQmjKsh9DK1jtJVnUkeX8y6PKXDBGDuItkzNZ5ClFqM5ItAM4xNGXe1wscTFHqPAyTh7WW9hkzrBsihQ7djp9EqqMZvvz8ZAZ2VHSl5&__tn__=*NK-R
https://www.facebook.com/hashtag/nenechtesevyraditzehry?__eep__=6&__cft__%5b0%5d=AZVe1TEfRqLPLMqMHwDatZdFWBYW3r8oO613pvZCmIItt2H00lQmjKsh9DK1jtJVnUkeX8y6PKXDBGDuItkzNZ5ClFqM5ItAM4xNGXe1wscTFHqPAyTh7WW9hkzrBsihQ7djp9EqqMZvvz8ZAZ2VHSl5&__tn__=*NK-R
https://www.facebook.com/hashtag/pomahejtesnami?__eep__=6&__cft__%5b0%5d=AZVe1TEfRqLPLMqMHwDatZdFWBYW3r8oO613pvZCmIItt2H00lQmjKsh9DK1jtJVnUkeX8y6PKXDBGDuItkzNZ5ClFqM5ItAM4xNGXe1wscTFHqPAyTh7WW9hkzrBsihQ7djp9EqqMZvvz8ZAZ2VHSl5&__tn__=*NK-R


A co že to RS vlastně znamená? 

Roztroušená skleróza je chronické onemocnění postihující centrální nervový 

systém. Neléčené onemocnění způsobuje v průběhu 10–20 let závažnou 

invaliditu u většiny pacientů. Díky včas nasazené moderní léčbě je možno 

průběh nemoci u velké části pacientů podstatně ovlivnit. Nemoc zasahuje do 

různých oblastí života pacienta a správná pomoc tedy vyžaduje spolupráci nejen 

lékařů, ale celé řady dalších odborníků.  

Roztroušená skleróza je chronické, nelehké onemocnění, které bohužel umí předvést i 
dosti nepěknou tvář. Nemoc stále ještě neumíme vyléčit a pacient sám bez léčby není 
schopen provést žádnou známou prevenci, která by nemoc zastavila. Naštěstí věda a 
výzkum rychle postupují vpřed a posun v našich léčebných možnostech je za 
posledních 10 let opravdu výrazný. Všechny léky, které ovlivňují podstatu nemoci, ale 
fungují hlavně na začátku, tedy je třeba pacienty začít léčit co nejdříve. Rozsáhlý 
výzkum, který nadále probíhá, dává velkou naději do budoucna. 

Člověk s RS nepotřebuje litovat, člověk s RS potřebuje být správně informován, 
potřebuje mít rychlý přístup k moderní léčbě a potřebuje pomoc při vytváření rovných 
podmínek, které mu umožní vyrovnat případný handicap způsobený nemocí.  

     Zdroje: 
     kniha Zředěný život, nakladatelství Epocha 
     nadacejakubavoracka.cz 
 
Za SPZ s.z. Vám přejeme bohatého ježíška, úspěšný vstup do nového roku a hlavně 

hodně zdraví. 
 

Pro naše fanoušky na facebooku na Štědrý den připravíme malý dárek v podobě 
plakátu na 14. ročník motosrazu Kameňák v Kameničné.  

 

 

Klub žen z.s. 
 

Dovolte mi na závěr roku tradičně několik řádků. V roce 2020 jsme měly 
naplánováno několik akcí, které se však vzhledem k plošným zákazům nemohly konat 
nebo o ně nebyl zájem a tak byly zrušeny. Jedinou akcí, kterou jsme uskutečnily, byl 
dětský maškarní karneval a dále jsme se už jen podílely na průběhu sportovního dne a 
na hasičských závodech. Tento rok byl tak pro nás, ač nechtěně, jeden z nejklidnějších 
za posledních pět let. Mrzí nás, že děti přišly o pálení čarodějnic, o dva výlety a 
nakonec i o krásné rozsvěcení Vánočního stromečku. Mrzí nás, že jsme se nemohly 
potkávat na zaběhnutých akcích, nicméně i tak jsme se alespoň na závěr roku 
rozhodly děti podarovat drobným dárečkem, který jste mohly najít u svých dveří 
v první adventní neděli a který by děti dostaly při setkání na rozsvěcení stromečku. 
Doufáme, že jsme Vám tímto udělaly alespoň malou radost. 



Do následujícího roku Vám přejeme mnoho zdraví a vnitřní pohody. Věřme, že 
bude lépe, vycházejme si vstříc, snažme se být ohleduplní a spravedliví. 

Děkujeme obci Kameničná za podporu a děkujeme, všem co nám pomáhají.  

Za sebe a za mé skvělé, nápadité ženy ve výkonném výboru Vám ze srdce přeji 
Vše nejlepší v novém, nadcházejícím roce 2021 a klidné svátky plné pohody. 

Aneta Krejsová 

Co nás čeká  
 

29. 12.  - Florbal od 13 hod (dle aktuální situace) 
 

 

Zprávičky ze školky 
 

Když jsme po podzimní karanténě mohli opět navštěvovat školku, snažili jsme 
se užívat si vše jako jindy, ale s ohledem na dodržování větší hygieny. Vydali jsme se 
do lesa s panem myslivcem Matyášem a donesli ke krmelci nasbírané kaštany a jiné 
dobroty pro lesní zvířátka. Pouštěli jsme draka, chodili si každý pátek hrát do lesa.  



Tento pátek 4. 12. se naše školka proměnila 
v peklo plné čertíků, kteří si užili svůj den plný legrace, 
soutěží, zpívání a řádění. Pochutnali si na čertovském 
guláši a výborných sladkých čertících, připravených naší 
paní kuchařkou.  Odměnou jim také byla návštěva 
Mikuláše, anděla a čerta, kteří je obdarovali dárečkem. 
Teď už se všichni moc těšíme na vánoční chystání, 
vyrábění, zpívání a různé aktivity, které nás ve školce 
čekají. Snad přijde i Ježíšek. Všem přejeme krásný 
adventní čas, pěkné vánoční chvíle a do nového roku 
2021 pevné zdraví.  

 kolektiv MŠ 

 

Z knihovny 
 

Knihovna byla sice z důvodu nařízení vlády uzavřena, ale aktivní byla snad více než dříve.  
Meziknihovní výpůjčky zajišťovaly odbornou literaturu a povinné četby  studentům a donáška 
do domu nebo tisk pro školáky, kterým učitelé posílají texty a další materiály, napomáhal 
domácí výuce. Mnohý z nás zjistil, že i když má doma tiskárnu, při zavřených papírnictvích a 
bez papíru se toho moc nevytiskne.  

 Zkrátka jsem tu pro Vás, a i když bude z nařízení vlády zavřeno, volejte, pište, knihovna je 
pořád tu.   

A protože ještě máme část stránky volné, zavzpomínám na uplynulý letní tábor. Tak tedy 
vzhůru na palubu.  

Letošní rok, jsme dlouho čekali, zda se může tábor uskutečnit či ne. Nakonec jsme ale 
měli štěstí a hned koncem června jsme rozeslali přihlášky.  Tento rok jsme zvolili téma „Vzhůru 
na palubu“ kde se čtyři týmy vydaly čelit nástrahám moře a hledat poklad kapitána Kidda. 
Protože s letošním rokem přibyla spousta změn a opatření, rozhodli jsme se, že budeme na 



táboře všichni přespávat venku ve stanech. A tak námořníci ve dne hledali poklad a v noci 
hlídali táborovou vlajku a noční chod tábora.  
 V pondělí v ranních hodinách se do tábora přiřítila velká skupina budoucích 
námořníků, na které už na hřišti čekali kapitáni. V lodi Černá perla byla s černou vlajkou Pája 
Kopsová, v lodi Neohrožená pod modrou vlajkou Nelča Pecháčková, v lodi Pomsta královny 
Anny s červenou vlajkou Pája Rolečková a v lodi Černá vdova pod fialovou vlajkou Dan 
Červenka. Po zvolání „vzhůru na palubu“ se námořníci rozběhli ke svým kapitánům a žádali o 
přijetí na palubu. Po několika minutách už byly posádky plné a vydaly za dobrodružstvím. Hned 
odpoledne nalezly týmy první nápovědy a deník slavného Kapitána Kidda. Nechybělo také 
slavnostní vyvěšení vlajky, která nám byla bohužel hned první den ráno odcizena.  
 Druhý den nás s návratem vlajky, překvapily slabé deště a museli jsme se přesunout 
do vnitřních prostor. I tak jsme ale dále pokračovali v programu a hned večer jsme vytvořili 
první táborák a večerní hru.  
 Ve středu jsme byli z plavby unavení, a tak jsme si odpočinuli u pirátských her a 
komedií. Jako první přišel turnaj v páce, kde se ukázalo spoustu silných námořníků a námořnic. 
Dále přišlo trochu komedie, kde někteří piráti na pobavení ostatních zahráli divadlo, pohádku a 
uspořádali módní přehlídku těch nejkrásnějších pirátských kostýmů. Poté se naučili přenášet 
toaletní papíry. Po odpočinkovém dni byly všichni námořníci velmi unavení a velmi rychle 

usnuli nejen 
ve stanech 
ale i na 
nočních 
hlídkách.  

 Čtvrtý den se blížil konec tábora a my jsme si užívali tepla a sluníčka. Přišly na řadu i 
vodní hry. Nakonec se nám podařilo i najít poklad kapitána Kidda, který si všechny týmy 
rozdělily a proběhla dražba o zbytky nástrojů a oděvu (trenky) kapitána Kidda. Kapitáni a 
pomocníci doplnili noční hlídky a hlídali vlajku, kterou se jim nakonec podařilo před lupiči 
ochránit a tábor se mohl ukončit s vlajkou. I když bez pár členů posádek, kteří ukončili plavbu o 
den dřív. Poslední den jsme věnovali úklidu stanů, paluby a oblíbené hře vlajkované. Kapitáni 
unaveni z noci se postupně probouzeli a pomáhali námořníkům. Nakonec jsme se všichni ve 
zdraví doplavili zpět domů.  Všem pomocníkům patří velké díky!  
 

Veškeré foto z tábora najdete na https://taborkamenicna.rajce.idnes.cz/tabor_v_Kamenicne_2020/ 

Uzávěrka příštího čísla je 30.1.2021 
Náměty a připomínky zasílejte na jitkaroleckova@seznam.cz 

https://taborkamenicna.rajce.idnes.cz/tabor_v_Kamenicne_2020/

